

**PR 2
MOU**

**ROTA DO POSTO DAS FERRARIAS
MOURÃO
ALENTEJO . PORTUGAL**

18 km



TRANSALENTEJO ALQUEVA

Cross-Border Hiking Trails Randonnées Pédestres Transfrontalières



**PR-BA
124**

**RUTA PUENTE DE LA BOGAÑA
VILLANUEVA DEL FRENO
EXTREMADURA . ESPAÑA**

12 km



SIGNAGE PORTUGAL SIGNALÉTIQUE PORTUGAL

Right Way Bon Chemin	Wrong Way Mauvais Chemin	Turn Left Tourner à Gauche	Turn Right Tourner à Droite

FCMP - Federação de Campismo e Montanhismo de Portugal

ROTA DO POSTO DAS FERRARIAS

The paths that can be followed are as extensive as the landscape all around, which is characterised by huge plains in a region where the border between Portugal and Spain is a thin line between agricultural fields. For many years, border guards from both countries were stationed here to maintain security and control contraband. On the Mourão side stood the Posto das Ferrarias, the command and residential unit of the Portuguese Fiscal Guard.

Les chemins à parcourir sont aussi vastes que le paysage alentour, marqué par les grandes plaines sur un territoire où la frontière entre le Portugal et l'Espagne est une mince ligne divisant des champs agricoles. Pendant très longtemps, des garde-frontières des deux pays s'y sont installés pour garantir la sécurité et contrôler la contrebande. Du côté de Mourão se trouvait le Posto das Ferrarias, une unité de contrôle et résidentielle de la Garde fiscale portugaise.

FACTSHEET FICHE TECHNIQUE

Start and finish | Point de départ et d'arrivée:
Lg. Portas de São Bento, Mourão N38°22'58" W07°20'43"
Path | Chemin: Loop | Circulaire Distance | Distance: 18km
Duration | Durée: 4 - 5 hs Difficulty | Difficulté: Medium | Mouyen
Surface | Sol: Rural paths | Sentiers ruraux
Season | Saison: Whole year | Toute l'année



SIGNAGE SPAIN SIGNALÉTIQUE ESPAGNE

Right Way Bon Chemin	Abrupt change of direction Brusque changement de direction	Change of direction Changement de direction	Wrong Way Mauvais Chemin

FEDME Federación Española de Deportes de Montaña y Escalada

RUTA PUENTE DE LA BOGAÑA

This is the region of the *montado*, an oak tree pasture, where you walk between thousands of holm oaks, huge trees that are typical of the Extremadura and the Alentejo. The fantastic Ponte de Bogaña can be used to cross the Alcarrache River and, further on, the remains can be seen of the infrastructure of a railway line planned during the government of Primo de Rivera in the 1920s and never completed.

Il s'agit de la zone de forêt de chênes traversée au milieu des milliers de chênes verts, des arbres de grande taille typiques de l'Extremadure et de l'Alentejo. Le fantastique pont de Bogaña permet de traverser la rivière Alcarrache et de découvrir, un peu plus loin, les vestiges des infrastructures d'une voie ferrée projetée par le gouvernement de Primo de Rivera dans les années 20 du siècle passé et jamais terminée.

FACTSHEET FICHE TECHNIQUE

Start and finish | Point de départ et d'arrivée:
Carretera EX-107(2,5km) N38°23'45" W07°08'40"
Path | Chemin: Loop | Circulaire Distance | Distance: 12km
Duration | Durée: 3 - 4 hs Difficulty | Difficulté: Medium | Mouyen
Surface | Sol: Rural paths | Sentiers ruraux
Season | Saison: Whole year | Toute l'année



